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PROTOKÓŁ NR III/2021 

KOMISJI OCHRONY ŚRODOWISKA, ROZWOJU I GOSPODARKI 

Z DNIA 11 MARCA 2021 R. 

 

Dnia 11 marca 2021 r. o godzinie 11:00 w Urzędzie Gminy Krzemieniewo zebrała się Komisja Ochrony 

Środowiska, Rozwoju i Gospodarki w celu omówienia gospodarki ściekowej. 

W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie komisji oraz zaproszeni goście: 

− Pan Radosław Sobecki - Wójt Gminy Krzemieniewo 

− Pani Joanna Nowacka – Zastępca Wójta Gminy. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Komisji przewodniczył Pan Leszek Kruk. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia wspólnego Komisji z dnia 15.01.2021 roku. 

3. Omówienie gospodarki ściekowej za rok 2020. 

4. Wolne wnioski i głosy. 

5. Zakończenie. 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Leszek Kruk powitał wszystkich zgromadzonych członków komisji oraz gości, którzy 

zostali zaproszeni na posiedzenie, i tym samym rozpoczął posiedzenie Komisji. 

Ad 2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia wspólnego komisji z dnia 15.01.2021 roku. 

Przewodniczący posiedzenia nadmienił, iż protokół z dn. 15 stycznia 2021 roku został dostarczony 

wszystkim radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący poddał protokół z dn. 15 stycznia 2021 roku pod głosowanie. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad 3. Omówienie gospodarki ściekowej za rok 2020. 

Przewodniczący posiedzenia oddał głos Pani Joannie Nowackiej. Pani Joanna rozpoczęła od omówienia 

kwestii związanej z wydatkami ponoszonymi na zadania związane z gospodarką ściekową. 

Przypomniała, że w roku 2020 zaplanowano na zadania związane z gospodarką ściekową  

1.015.723,87 złotych, z czego wykonano plan w 82%, tj. wydano z budżetu gminy kwotę w wysokości 
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833.356,72 złotych. Wskazano na wydatki, które złożyły się na powyższą kwotę. Mianowicie,  

były to środki przeznaczone na koszty energii elektrycznej, zakup materiałów biurowych niezbędnych 

do wystawienia faktur, obsługa oczyszczalni ścieków, przeglądy oczyszczalni, odbiór odpadów  

z oczyszczalni (skratki i osad), badania laboratoryjne, opłaty za pozwolenie na odprowadzanie wód, 

wydatki majątkowe i inne. Radni zapytali co stanowią wydatki majątkowe. Pani Joanna wyjaśniła,  

że został zamontowany monitoring oczyszczalni, dzięki któremu, dostępny jest pogląd na to co się dzieje 

w oczyszczalni przez 24 godziny na dobę. Następnie dodała, że w roku 2020 zostało wystawionych 

5.391 faktur za ścieki, co dało łącznie 143.258 m3 zaewidencjonowanych ścieków. Kolejno Wójt dodał, 

że gospodarka odpadami powinna być zbilansowana w taki sposób, by nie zachodziła potrzeba 

dodatkowego ich zasilania ze środków własnych, tak więc została przeprowadzona kalkulacja, która 

pozwoliła ustalić taryfę, której ustalenie zajęło 8 miesięcy. Zaznaczył, że taryfa ta musiała być 

zatwierdzona przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. Dodał również, że w Gminie 

Krzemieniewo, ustalono stawkę na jednym z niższych poziomów. Jednocześnie poinformował,  

że w związku z podłączeniem się kolejnych trzech miejscowości do kanalizacji sanitarnej, zostały już 

wystawione pierwsze faktury. Wójt odniósł się także do ilości osób zatrudnionych na oczyszczalni 

ścieków, uznając że w przyszłości należałoby zatrudnić dodatkową osobę. Radni zostali poinformowani 

o podpisaniu nowej umowy z Zakładem Usług Wodnych we Wschowie na obsługę oczyszczalni.  

Wójt nadmienił, iż ważnym aspektem jest wykonywanie przeglądów technicznych do zachowania 

gwarancji. Radny Leszek Kruk poprosił o informację w zakresie ilości ścieków, które dopływają do 

oczyszczalni. Wójt odnosząc się do prośby wyjaśnił, że ilość ścieków zwiększyła się ze względu na 

podłączenie 3 kolejnych miejscowości i wynoszą obecnie 500-550 m3 na dobę. Radny Leszek Kruk 

zapytał o kwestie podłączeń posesji do kanalizacji. Wójt odpowiedział, że podłączanie się posesji do 

kanalizacji sanitarnej odbywa się bez problemu. Radni wraz z Wójtem, zgodnie uznali, że cały przebieg 

podłączeń do kanalizacji przebiegł sprawnie dzięki wykonaniu przykanlików, jednocześnie dodając, że 

zmniejszyło to koszty leżące po stronie mieszkańców. Wójt wraz z Panią Joanną jednomyślnie 

podkreślili, iż gospodarka ściekowa w gminie jest na wysokim poziomie, bowiem 70 % mieszkańców 

ma dostęp do kanalizacji. Radny Leszek Kruk zapytał o czas oczekiwania na skanalizowanie reszty 

gminy. Wójt odpowiedział, że w najbliższych latach nie planuje się budowy sieci kanalizacyjnej. Co 

więcej Wójt wraz z Panią Joanną przypomnieli o możliwości dofinansowania przydomowych 

oczyszczalni dla posesji, które nie mają możliwości podpięcia się do istniejącej sieci kanalizacyjnej. 

Ponieważ temat uznano za wyczerpany, Leszek Kruk – Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, 

Rozwoju i Gospodarki przeszedł do następnego punktu posiedzenia. 
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Ad 4. Wolne wnioski i komunikaty. 

Przewodniczący zaprosił do zabrania głosu. 

Głos zabrała Pani Joanna Nowacka, która poinformowała, że do Urzędu Gminy wpłynął wniosek o 

udostępnienie informacji publicznej w sprawie eliminacji glifosatu z żywności. Wyjaśniła, że 

odpowiedź została udzielona, jednakże autor wniosku, postuluje o przedstawienie problemu podczas 

Sesji Rady Gminy i podjęcia odpowiedniej uchwały.(kserokopia wniosku stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu). Radni zapoznali się z treścią wniosku. Radni poddali pod dyskusję kwestie 

szkodliwości glifosatu. Zgodnie uznali, że pomimo, iż ludzie są świadomi jego szkodliwości, to używają 

go w nadmiarze. Dodatkowo zauważyli, iż w szeroko rozumianych mediach, również kładzie się nacisk 

na ograniczenie lub całkowite zaprzestanie używania tej szkodliwej substancji. Jednocześnie zauważyli, 

iż rada gminy nie posiada kompetencji w zakresie kontroli mieszkańców, w kwestii stosowania przez 

nich jakichkolwiek substancji na terenie swoich posesji czy działek 

Radnym nie przedłożono projektów uchwał, gdyż nie planuje się przeprowadzenia sesji w danym 

miesiącu. 

Ad 5. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący podziękował wszystkim 

zgromadzonym za przybycie i tym samym zakończył posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska, 

Rozwoju i Gospodarki. Spotkanie zakończyło się o godzinie 12:00. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Leszek Kruk     Andrzej Banaszak 

………………………………..   ……………………………….. 

(Przewodniczący Komisji Ochrony   ( członek komisji) 

Środowiska, Rozwoju i Gospodarki)    

Mirosław Wasiółka    Bernadeta Busz 

………………………………..   ……………………………….. 

(Członek komisji)     ( członek komisji) 

Ewelina Jurij 

……………………………….. 

( Protokolant) 


